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Vastauksia tiedusteluun siirtolapuutarhan perustamiseen liittyen 

 
Kiitos yhteydenotosta Siirtolapuutarhaliittoon. Alla vastauksia esitettyihin kysymyksiin. 
 
Mihin kuntiin on tietojenne mukaan viimemmäksi perustettu siirtolapuutarhoja?  
 
- Alla listattuna SSpl:n tiedossa olevat uusimmat siirtolapuutarhat (toteutettu perinteisenä 

yhdistyspohjaisena): 
o Porvoo: POPS ry  

▪ y-tunnus: 3071430-3 / yhdistysrekisterinro:  207.434 
▪ http://pops.fi/   

o Oulu: Hietasaaren Siirtolapuutarhayhdistys ry  
▪ y-tunnus: 3173618-4 / yhdistysrekisterinro: 952.770 
▪ https://www.hietasaarensiirtolapuutarha.fi/  

o Seinäjoen Siirtolapuutarhayhdistys ry  
▪ y-tunnus: 3079175-5 / yhdistysrekisterinro: 217.811  
▪ https://seinajoenspy.siirtolapuutarhaliitto.fi/   
▪ https://yle.fi/a/74-20100237  

- Lisäksi monessa kunnassa on – eri vaiheissa olevia – suunnitelmia siirtolapuutarhojen 
perustamisesta. 

- Viime vuosina on myös perustettu useita kiinteistö oy -pohjaisia siirtolapuutarha-alueita. 
Niissä jokin taho on rakennuttanut alueen kokonaisuudessaan, ja mökit sekä palstat on sitten 
myyty.   

 
Millainen "tilaus" on siirtolapuutarhoille nyt ja millaiseksi arvioitte sen kehittyvän?  
 
- Tarve ja kiinnostus kaiketi suurempi isoilla kaupunkipaikkakunnilla. Olemassa olevien 

siirtolapuutarhojen osalta kysyntä on vähäisempää maaseutupaikoilla, joissa asutus on 
pientalovaltainen. 

- Ylen uutinen (26.5.2024): https://yle.fi/a/74-20090576    
 
Onko teillä laskelmaa (tai laskelmapohjaa) paljon tarvitsee kulunsa kattava siirtolapuutarha 
aktiivisia toimijoita?  
 
- Laskelmaa tai pohjaa ei valitettavasti ole. Asiaan vaikuttaa monta tekijää ja riippuu hyvin 

paljon kunnasta, halutusta/vaaditusta tasosta (esim. minkälainen kunnallistekniikka 
(verkkosähkö, vedet ja viemärit ym), minkä verran muut investoinnit (esim.  
yhteisrakennukset) tulevat siirtolapuutarhalaisten (yhdistyksen jäsenten) maksettaviksi. 

- Esim. Porvoon POPSissa pelkkä maavuokra ei ole kovin suuri, mutta yhdistys maksaa 
vuokrassa 30 vuoden ajan perusinfran rakentamista (kulkuväylät, P-alue, hule-altaat) 
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kaupungille - siitä tulee iso osa vuokraa. Yhdistyksessä nyt noin 16 palstaa pystyy hoitamaan 
juoksevat kulut, mutta investointeja ei pystytä/olisi pystytty tekemään/aloittamaan ilman 
avustuksia erilaisilta tahoilta.  

 
Mitä kaavoituksellisia sekä sähkön saantiin ja kunnallistekniikkaan liittyviä vaateita 
siirtolapuutarhalla on? 
 
- Myös tämä on hyvin paljon kunnasta riippuvainen. On alueita "kaikilla mukavuuksilla" ja 

sitten erinäisin rajoittein.  
- Esim. Porvoon POPSissa mökkeihin ei saa tulla juoksevaa vettä, eikä alueella ole 

verkkosähköä (mökeissä on aurinkopanelit). Yhteisrakennukset sen sijaan tulee liittää 
viemäriin. Alueella on kaupungin tekemä asemakaava.  

- Usein asemakaavassa on eri alueilla määritelty esim. mökkien koko, malli jne. Kunta voi myös 
tehdä alueen sisäisen kaavan sekä määritellä rakennuspaikat palstoilla.  

 
Onko teillä valmista viestintämateriaalia rakennettuna, jos kunta tekisi ensivaiheen 
kartoituskyselyä siirtolapuutarhan tilauksesta? 
 
- Valitettavasti ei ole tuohon käyttöön sopivaa viestintämateriaalia. 
- Hangon kaupungissa oli vuonna 2018 tehty kansalaisaloite siirtolapuutarhan perustamisesta 

ja kaupunki teki asukkaille kyselyn. Hanke ei saanut kannatusta. 
- Suonenjoella oli vuonna 2023 tehty valtuustoaloite siirtolapuutarhan perustamisesta.  

Kaupunginhallitus pyysi selvitystä tekniseltä lautakunnalta, joka ei nähnyt mahdollisuutta  
perustaa siirtolapuutarhaa kaupungin hallinnoimana uutena toimintana. 
 
 
 

Ystävällisin terveisin, 
 

Pertti Laitila 
puheenjohtaja 
Suomen Siirtolapuutarhaliitto ry. 


